

傳 播

研究與實踐

Journal of Communication Research and Practice

科技部TSSCI期刊



Volume 12, Number 2, July 2022

目次

專題論文／論壇：新冠疫情與運動傳播

- 導言／運動傳播：後疫情的重整與新視野／陳子軒 1
- 新冠國族主義：疫情中臺灣職業棒球的媒體國族論述／劉昌德 5
- 臺灣媒體運動複合體在新冠疫情下之變化歷程：
以中華職棒為例／許彥輝 35
- 串流運動：新冠疫情下臺灣運動紀錄片之發展脈絡與契機／安碧芸 67

田野筆記／反思與實踐

- 新聞史論、時事評析與新聞教育：
卓南生的傳播研究與實踐／陽美燕、李傑瓊、劉揚 107

研究論文

- 新聞事業與戰爭責任：
論日本「思想的科學研究會」之新聞思想／林鴻亦 147
- 從巴赫汀學圈對佛洛伊德主義的批判論「對話論」另解：
以變性敘事為例／王孝勇 177
- 一起同學當媽媽：婦幼社群閱聽人之醫用協商與共能知識／平雨晨 211

Contents

FEATURE RESEARCH ARTICLES / FORUM OF SPECIAL TOPICS:

The Coronavirus Pandemic and Sports Communication

Introduction / Sports Communication:

- Post-Pandemic Reformations and New Visions / CHEN, Tzu-Hsuan 1
- Coronationalism: The Nationalist Discourses of Taiwanese Professional Baseball
in the Media During the Outbreak of COVID-19 / LIU, Chang-De 5
- The Changing Course of Media-Sport Complex in Taiwan Under
the COVID-19: The Case of CPBL / HSU, Yen-Hui Alex 35
- Streaming: The Development Context and Opportunities of Taiwan Sports
Documentaries During the Coronavirus Pandemic / AN, Pi-Yun 67

FIELDNOTE / REFLECTION AND PRACTICE

- Historiography of Journalism, Current Affairs Commentation, and Journalism
Education: Toh Lam Seng's Communication Research and Practice /
YANG, Mei-Yan & LI, Jie-Qiong & LIU, Yang 107

RESEARCH ARTICLES

- Journalism and War Responsibility: On the Thoughts of Journalism of
the "Research Society of Shiso no Kagaku" in Japan / LIN, Hung-Yi 147
- Reviving an Alternative Approach to "Dialogue" from the Bakhtin Circle's
Critique of Freudianism: The Case of Transsexual Narratives
/ WANG, Hsiao-Yung 177
- Mothers Stronger Together: Co-Empowermental Knowledge and
Professional-User Negotiation in Online Mothering Forums
/ PING, Yu-Chen 211